

بنك دخان يحقق صافى أرباح بقيمة 1.14 مليار ريال قطري خلال الربع الثالث من العام 2024

- سجلت المجموعة إرتفاعاً ملحوظاً في صافي الأرباح مدفوعاً بنمو في إجمالي الإيرادات بنسبة 16٪ مقارنة بذات الفترة من العام السابق.
 - اجمالي الموجودات عند اعلى مستوى منذ تأسيس البنك بواقع 116.7 مليار ريال قطري.
 - معدل كفاية رأس المال عند مستوى 17.4٪ متجاوزاً الحد الأدنى للنسبة الإشرافية بهامش مرتفع.

لوسيل، قطر - 14 اكتوبر 2024: أعلن بنك دخان ("البنك" او "المجموعة" عند الاشارة الى الشركات التابعة له، رمز بورصة قطر: DUBK)، عن نتائجه المالية للربع الثالث من عام 2024، مسجّلاً صافي أرباح 1.14 مليار ريال قطري، بنسبة نمو 3٪ مقارنة بنفس الفترة للعام السابق.

أبرز مؤشرات الأداء المالى للمجموعة

ودائع العملاء	موجودات التمويل	إجمالي الموجودات
82.3 مليار ر.ق	84.9 مليار ر.ق	116.7 مليار ر.ق
+ 5٪ مقارنة بنهاية عام 2023	+9٪ مقارنة بنهاية عام 2023	+2٪ مقارنة بنهاية عام 2023
	ربحية السهم	صافي الأرباح
	0.209 ر.ق	1.14 مليار ر.ق
	للسهم الواحد	+3٪ مقارنة بالربع الثالث لعام 2023

تحليل الأداء المالى للمجموعة

نسبة النمو	الربع الثالث	الربع الثالث	مؤشرات الأداء المالي الرئيسية
(%)	من 2023	من 2024	(مليون ريال قطري) "
%17+	3,324	3,897	صافي الإيراد من أنشطة التمويل
%16+	3,704	4,301	إجمالي الإيرادات
%3+	1,107	1,141	صافی الأرباح
%3+	0.203	0.209	ربحية السهم (ر.ق)

اداء المجموعة للتسعة أشهر الأولى من العام يعكس فعالية تنفيذ إستراتيجيتنا وتعزيز إمكانيات النمو لدى المجموعة.

ان النمو في صافي الأرباح تعزز نتيجة نمو ايرادات انشطة التمويل بنسبة 17٪، وزيادة ايرادات انشطة الإستثمار بنسبة 33٪، مما نتج عنه زيادة إجمالي الإيرادات بنسبة 16٪. كما ان النمو في ايرادات التمويل يعكس التطور الإيجابي في محفظة التمويل وجهود المجموعة لتعزيز علاقتها بالعملاء وتقديم الحلول المثلى لإحتياجاتهم.



تحليل المركز المالى للمجموعة:

نسبة النمو (٪)	31 دیسمبر 2023	30 سبتمبر 2024	مؤشرات المركز المالي للمجموعة (مليون ريال قطري)
%9+	77,585	84,889	موجودات التمويل
%2+	114,417	116,702	إجمالي الموجودات
%5+	78,002	82,289	إجمالي الودائع

بلغ إجمالي موجودات المجموعة 116.7 مليار ريال قطري وهو اعلى مستوى يصل له البنك منذ تأسيسه، والتي تتكون بشكل أساسي من موجودات تمويلية بقيمة 84.9 مليار ريال قطري (73٪ من إجمالي الموجودات)، وإستثمارات مالية بقيمة 17.3 مليار ريال قطري (15٪ من إجمالي الموجودات).

خلال هذا العام، نجح البنك في زيادة الموجودات التمويلية، حيث حقق نموًا ملحوظا بنسبة 9٪ مقارنة بنهاية عام 2023، ليبلغ اجمالي موجودات التمويل الى 84.9 مليار ريال قطري، وهذا يعكس إستراتيجية البنك لزيادة حصته السوقية، مع ضمان تخصيص الموارد بكفاءة وتوازن.

و استنادا الى الاداء القوي، تحسنت نسبة الموجودات التمويلية الغير منتظمة الى اجمالي التمويل، حيث انخفضت من 5.2٪ لتصل الى 4.7٪ كما في 30 سبتمبر 2024. ويعزى هذا التحسن الى فعالية إدارة الاستردادات و التحصيل، مما يعكس الجودة العالية لمحفظة التمويل وفعالية إدارة المخاطر، بالاضافة الى ذلك، بلغت نسبة تغطية الموجودات التمويلية غير المنتظمة 69٪. مما يعكس أيضًا عن النهج الحكيم و المتحفظ للمجموعة في إدارة موجوداتها.

يتم تمويل الميزانية العمومية للمجموعة بشكل رئيسي من ودائع العملاء والتي بلغت 82.3 مليار ريال قطري. واستقر وضع السيولة عند مستويات جيدة، حيث بلغت نسبة التمويل إلى الودائع 101.2٪، وبلغ إجمالي حقوق الملكية 12.8 مليار ريال قطري، في حين تم الحفاظ على نسبة كفاية رأس المال عند 17.4٪ وفقا لمتطلبات بازل 3، مع تأمين إحتياطٍ كافٍ يتجاوز الحد الأدنى للنسبة الإشرافية المحددة من قبل مصرف قطر المركزي.

خدمات رقمية مبتكرة ومتطوّرة

يتابع بنك دخان مساره الرائد نحو التحوّل الرقمي الشامل، معزّرًا ابتكاراته من الخدمات والحلول المصرفية الرقمية بما يتماشى مع احتياجات العملاء المتغيّرة بصفة دائمة. بالإضافة إلى خدماته الرقمية الحالية، كشف بنك دخان عن مظهر جديد لتطبيق الجوال الخاص به، والذي يتميز بواجهة سهلة الاستخدام مصممة خصيصًا لتعزيز تجربة المستخدم، ومعرفة تفاصيل المعاملات والبطاقات البنكية، وإجراء التحويلات، ومختلف خدمات الدفع بشكل أكثر سلاسة عن ذي قبل. فقد تم تقديم ميزة "فورًا - طلب الدفع" عبر تطبيق الجوال من بنك دخان، والتي تمكّن العملاء من تقديم طلبات الدفع أو استلام الأموال في الوقت الفعلي على الفور.

إلى جانب ذلك، لا تزال محفظة خدمات البنك تزخر بالعديد من الخدمات الرقمية الأخرى مثل تدشين جهاز الخدمة الذاتية لطباعة البطاقات المصرفية Smart Kiosk، لتمكين العملاء من تجديد واستبدال بطاقاتهم البنكية بسرعة وأمان بإجراءات مبسّطة، وبطاقة هميان مسبقة الدفع لتسهيل الدفع بأمان داخل قطر. أضف إلى ذلك، خدمات Apple Pay و Samsung Wallet و Google Pay و الته عمل الدفع بأمان داخل قطر. أضف إلى ذلك، خدمات عمل جميعها عبر منصته الرقمية للدفع دون لمس (D-Pay)، وأيضًا إطلاق أول بطاقة رقمية مسبقة الدفع في قطر عبر تطبيق الجوال بعد أن بات أول شريك في قطر ينضم لبرنامج ماستركارد العالمي «ديجيتال فيرست» الخاص بالبطاقات.



أداء ثابت وجوائز مرموقة

وقد تميزت هذه الفترة المنصرمة بتتويج بنك دخان بتكريمات وإشادات على مختلف المستويات، تَمثّل أبرزها في حصد 6 جوائز من برنامج الجوائز السنوية لمجلة ميد (MEED) «التميّز المصر في في الشرق الأوسط وشمال إفريقيا لعام 2024» هي؛ جائزة "أفضل مدير ثروات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، وجائزة "أفضل تقديمات للمنتجات المصرفية المتوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، وجائزة "أفضل حلول للتمويل العقاري في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، وجائزة "أفضل وشمال أفريقيا"، وجائزة "أفضل تقديمات متعددة القنوات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا"، وجائزة "ألفضل تقديمات متعددة القنوات في منطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا".

كذلك، أكد تكريم بنك دخان في حفل توزيع جوائز جلوبال فاينانس ريادته على مستوى القطاع المصر في حيث حصد جائزة "أفضل مؤسسة مالية إسلامية في قطر 2024"، ليبرز مجددًا تميّزه في ابتكار حلول مصرفية متوافقة مع أحكام الشريعة الإسلامية، وقدرته على التكيّف مع متطلبات العملاء، بالإضافة الى ادراجه من قبل مجلة "فوربس" ضمن قائمة أقوى 100 شركة عامة في الشرق الأوسط لعام ٢٠٠٢.

في الآونة الأخيرة، لم يحافظ بنك دخان على ثبات أدائه الاستثنائي فحسب، بل واصل التقدّم بخطوات واثقة نحو التحسين بشكل كبير، وهو ما أكدته وكالة فيتش للتصنيف الائتماني طويل الأجل للبنك إلى "A" مع نظرة مستقبلية "مستقرة".

–انتھی –

نبذه حول بنك دخان:

تأسس بنك دخان ش.م.ع.ق. في دولة قطر كشركة مساهمة قطرية بسجل تجاري رقم 38012 بتاريخ 28 يناير 2008 ("تاريخ التأسيس"). بدأ بنك دخان ("البنك") أنشطته في 1 فبراير 2009 بموجب ترخيص مصرف قطر المركزي رقم (ر.م/2007/19). يعمل البنك وشركاته التابعة (يشار إليهم جميعا بـ "المجموعة" ويشار إليهم بشكل فردي بـ "شركات المجموعة") بشكل أساسي في أنشطة التمويل والاستثمار والاستشارات وفقًا لقواعد ومبادئ الشريعة الإسلامية حسبما تحدده هيئة الرقابة الشرعية للبنك ووفقاً لأحكام عقد التأسيس والنظام الأساسي للبنك. يتم القيام بالأنشطة الاستثمارية لغرض أصحاب المال وبالنيابة عن العملاء.

يعمل البنك من خلال فرعه الرئيسي الواقع في لوسيل وفروعه الثمانية المنتشرة في دولة قطر. البنك مملوك للجهات التالية الهيئة العامة للتقاعد والتأمينات الاجتماعية بنسبة 24.6٪، وصندوق المعاشات العسكرية (قطر) بنسبة 11.7٪، وشركة قطر القابضة (الذراع الاستثماري والاستراتيجي المباشر لجهاز قطر للاستثمار الذي يمثل صندوق الثروة السيادية لدولة قطر) بنسبة 7.0٪، والأسهم المتبقية مملوكة من قبل عدد من الأفراد والشركات. قام البنك بتغيير علامته التجارية من بنك بروة إلى بنك دخان خلال شهر أكتوبر 2020 بعد الحصول على الموافقات اللازمة وفقًا للقوانين واللوائح المعمول بها في دولة قطر

بتاريخ 22 يناير 2023، وبموجب القرار رقم 2 لسنة 2023 الصادر عن وزارة التجارة والصناعة، تم تحويل البنك من شركة مساهمة خاصة قطرية إلى شركة مساهمة عامة خاصة قطرية إلى شركة مساهمة عامة قطرية إلى شركة مساهمة عامة قطرية في التحول من شركة مساهمة خاصة قطرية إلى شركة مساهمة عامة قطرية في التأسيسي المنعقد في 25 يناير 2023. في 1 فبراير 2023، وافقت هيئة قطر للأسواق المالية على إدراج أسهم البنك في بورصة قطر.

بعد الحصول على موافقة هيئة قطر للأسواق المالية، بدأ التداول على أسهم البنك في بورصة قطر بتاريخ 21 فبراير 2023. تم إدراج البنك ضمن مؤشر MSCI للأسواق الناشئة اعتبارًا من 31 مايو 2023. في 15 سبتمبر 2023، تم إدراج البنك في مؤشر FTSE المتوسط. قامت بورصة قطر بإدراج مؤشر البنك إلى بورصة قطر ومؤشر بورصة قطر الريان الإسلامي اعتباراً من 1 أكتوبر 2023.



بيان إخلاء المسؤولية:

قد يحتوي هذا البيان الصحفي على تفاصيل حول أحداث وتوقعات مستقبلية التي تمثل بيانات تطلعية. أي بيان في هذا البيان الصحفي لا يمثل بيانا عن الحقيقة التاريخية. هو بيان مستقبلي يتضمن مخاطر وعوامل غير معروفة وغير مضمونة وعوامل أخرى قد تتسبب في اختلاف جوهري لنتائجنا الفعلية أو أدائنا أو إنجازاتنا عن أي نتائج مستقبلية تم التعبير عنها صريحا أو ضمنيا من خلال هذه البيانات المستقبلية.

لا ينبغي اعتبار أي من التوقعات أو التقديرات أو الآفاق المستقبلية في هذا البيان الصحفي على أنها توقعات أو وعود كما لا ينبغي اعتبارها على أنها تشير ضمنيًا إلى أي إشارة أو تأكيد أو ضمان بأن الافتراضات التي استندت إليها هذه التوقعات أو التقديرات أو الآفاق المستقبلية أعدت بشكل صحيح أو شامل أو في أي من الافتراضات التي تم ذكرها ضمن البيان الصحفي. لا يمكن الاعتماد على الأداء السابق كدليل إضافي على الاداء المستقبلي. ولا يتحمل البنك أي التزامات بتحديث البيانات التطلعية الواردة هنا لتعكس النتائج الفعلية أو التغييرات في الافتراضات أو التغييرات في العوامل التي تؤثر على هذه البيانات. يعتمد البنك على المعلومات التي تم الحصول عليها من مصادر يعتقد أنها موثوقة، ولكنه لا يضمن دقتها أو اكتمالها. وتستند الآراء المقدمة هنا إلى المعلومات العامة التي تم جمعها في وقت كتابة هذا التقرير وهي عرضة للتغيير دون إشعار.

البنك ومديروه وموظفوه ومستشاروه والمقاولون والوكلاء وشركاته التابعة وشركاؤه، لا يتحملون اي مسؤولية بأي شكل من الأشكال عن التكاليف أو الخسائر أو آثار سلبية أخرى قد تحدث نتيجة للاعتماد على أي بيان متعلق بالمستقبل أو أي مادة أخرى مذكورة هنا.



Dukhan Bank reports a net profit of QAR 1.14 billion for the nine-month period ended 30 September 2024

- Strong profitability driven by a persistent year-on-year growth in total income of 16%
- Group's total assets reached QAR 116.7 billion, a highest level achieved in the Bank's history
- Robust CAR of 17.4%, well above the minimum statutory limits

Lusail, Qatar – 14 October 2024: Dukhan Bank ("the Bank" or "the Group" when referred to along with its subsidiaries; QSE Ticker: DUBK) announced its financial results for the nine-month period ended 30 September 2024, reporting a net profit of QAR 1.14 billion, representing a 3% growth compared to the last year.

Key Performance Highlights

Total assets QAR 116.7 billion +2% vs. YE'23	Financing assets QAR 84.9 billion +9% vs. YE'23	Customer deposits QAR 82.3 billion +5% vs. YE'23
Net profit QAR 1.14 billion +3% vs. 9M'23	EPS QAR 0.209 per share	

Analysis of Group's financial performance

Key financial performance indicators	9M	9M	Growth
Amounts in QAR' millions	2024	2023	(%)
Net income from financing activities	3,897	3,324	+17%
Total income	4,301	3,704	+16%
Net profit	1,141	1,107	+3%
Earnings per share (QAR)	0.209	0.203	+3%

Group's financial performance during the first nine months of 2024 demonstrated the execution of our strategy and strengthened platform for growth. The growth in bottom-line profitability was underpinned by a 17% increase in net income from financing activities, and a 33% rise in net income from investing activities, resulting in an overall rise in total income for the Group which grew by 16%.

Growth in net income from financing activities reflected positive momentum in overall volumes coupled with better yields.

The Group's efforts to cross-sell coupled with deepened client relationships, while leveraging differentiated product strengths, fostered consistent growth in both profit and non-profit income sources.



Analysis of Group's financial position

Key financial position indicators Amounts in QAR' millions	30 Sep 2024	31 Dec 2023	Growth (%)
Financing assets	84,889	77,585	+9%
Total assets	116,702	114,417	+2%
Total deposits ²	82,289	78,002	+5%

The Group's total assets stood at QAR 116.7 billion, a highest level achieved in the Bank's history. Total assets primarily comprise of financing assets of QAR 84.9 billion (73% of total assets) and investment securities of QAR 17.3 billion (15% of total assets).

During this year, the Bank successfully expanded its financing assets, achieving an impressive 9% growth compared to the previous year, bringing the total financing book to QR 84.9 billion. This underscores the Bank's strategic intent to increase its market share, while ensuring efficient and balanced resource allocation.

Building on this strong performance, the non-performing loan (NPL) ratio improved, decreasing from 5.2% to 4.7% as of September 2024. This improvement is largely attributed to the Bank's effective recovery management strategies, reflecting the high quality of its loan portfolio and robust credit risk management practices. Additionally, the Stage 3 coverage ratio reached 69%, reflecting the Group's prudent approach towards managing non-performing loans.

The balance sheet is mainly funded by customer deposits, which were QAR 82.3 billion at end of the financial period. The Group's liquidity remained robust, with regulatory loans-to-deposits ratio of 101.2%. Total shareholders' equity amounted to QAR 12.8 billion. The capital adequacy ratio (CAR) was maintained at 17.4% in accordance with Basel III requirements, adequately above the minimum supervisory ratio specified by the Qatar Central Bank.

Enhanced digital services

Dukhan Bank continues to push the envelope in digital banking innovation, consistently launching new services that cater to the dynamic needs of our customers. We unveiled a fresh new look to our Dukhan Mobile app, which features an intuitive interface designed to enhance user experience, a streamlined finance and card application processes, and serves as a centralized hub for all payment needs. Among our latest advancements, we also introduced the 'Request to Pay' feature through our Fawran service on the Dukhan Mobile app. This cutting-edge functionality allows customers to send and receive payment requests instantly, revolutionizing the way transactions are handled in real-time.

Alongside this, our digital suite remains robust with services such as the Smart Kiosk for quick card issuance and our versatile Himyan cards, designed for secure payments nationwide. Our commitment to digital excellence is unwavering, as evidenced by our comprehensive integration of Apple Pay, Samsung Wallet, and Google Pay via D-Pay, and our leadership in digital card solutions with Mastercard's global Digital First Card program.



Unwavering excellent performance and prestigious awards

This period has been marked by recognition across various prestigious platforms, including six accolades by MEED Magazine at the MENA Banking Excellence Awards 2024: "MENA Wealth Manager of the Year", "Best Retail Bank", "Best Islamic Product Offering in MENA", "Best Mortgage/Home Finance Offering in MENA", "Best Multi-Channel Offering in MENA", and "Excellence in Customer Centricity in MENA". Dukhan Bank's industry leadership was further validated at the Global Finance Awards, where it was honored as the "Best Islamic Financial Institution in Qatar 2024", in addition to its listing among Forbes Middle East top 100 Listed Companies 2024. These recognitions are a testament to the bank's strategic focus on providing innovative financial solutions and our commitment to excellence in Islamic banking.

Most recently, Dukhan Bank has maintained a trajectory of exceptional performance, underscored by Fitch Ratings reaffirming our Long-Term Issuer Default Rating (IDR) at 'A' with a Stable Outlook.

- END -

About Dukhan Bank:

Dukhan Bank was incorporated as a Qatari Shareholding Company in the State of Qatar under Commercial Registration No. 38012 dated 28 January 2008. Dukhan Bank commenced its activities on 1 February 2009 under Qatar Central Bank License No. RM/19/2007. The Bank and its subsidiaries are primarily engaged in financing, investing and advisory activities in accordance with Islamic Shari'a rules as determined by the Shari'a Committee of the Bank and provisions of its Memorandum and Articles of Association. Investment activities are carried out for proprietary purpose and on behalf of customers.

The Bank operates through its head office situated in Lusail, and its 8 branches in the State of Qatar. The Bank rebranded itself from Barwa Bank to Dukhan Bank during October 2020 post obtaining necessary approvals as per the State of Qatar applicable laws and regulations. The Bank is 24.6% owned by the General Retirement and Social Insurance Authority, 11.7% by the Military Pension Fund (Qatar), and 7.0% by Qatar Holding, strategic and direct investment arm of Qatar Investment Authority being the sovereign wealth fund of the State of Qatar; and remaining shares are owned by other shareholders.

On 22 January 2023, pursuant to Resolution No. 2 of 2023 by the Minister of Industry and Commerce, the Bank was converted from a Qatari Private Shareholding Company to a Qatari Public Shareholding Company. On 1 February 2023, Qatar Financial Markets Authority approved the listing of the Bank's shares on the Qatar Stock Exchange.

Following the approval, trading of the Bank's shares on Qatar Stock Exchange Main Index commenced on 21st February 2023. The Bank was included under the MSCI emerging market index as of the close of 31st May 2023. On 15th September 2023, the Bank was included in the FTSE's mid-cap index. QSE included the Bank to QE Index and QE Al-Rayan Islamic index effective from 1st October 2023.



Disclaimer:

This press release may contain details about future events and expectations that are forward-looking statements. Any statement in this press release that is not a statement of historical fact is a forward-looking statement that involves known and unknown risks, uncertainties and other factors which may cause our actual results, performance or achievements to be materially different from any future results, performance or achievements expressed or implied by such forward-looking statements.

None of the future projections, expectations, estimates or prospects in this press release should be taken as forecasts or promises nor should they be taken as implying any indication, assurance or guarantee that the assumptions on which such future projections, expectations, estimates or prospects have been prepared are correct or exhaustive or, in the case of the assumptions, fully stated in the press release. Further past performance cannot be relied on as a guide to future performance. The Bank assumes no obligations to update the forward-looking statements contained herein to reflect actual results, changes in assumptions or changes in factors affecting these statements. The Bank relies on information obtained from sources believed to be reliable but does not guarantee its accuracy or completeness. The opinions presented herein are based on general information gathered at the time of writing and are subject to change without notice.

The Bank, it's Directors, officers, advisors, contractors and agents, its subsidiaries and associates, shall not be liable in any way for any costs, losses or other detrimental effects resulting or arising from the use of or reliance by any party on any forward-looking statement and / or other material contained herein.